



8. oktober 2014

## Referat fra bestyrelsesmøde i Seniorhus Odense onsdag, den 8. oktober kl. 10 i Kunstværkstedet

Afbud:

- Ellen Kjær Hansen
- Kim Augustsen
- Birthe Bjerre

Christine Greisen bød velkommen og foreslog Kirsten Lindstrøm som ordstyrer. KL blev valgt.

### **Pkt. a Godkendelse af dagsorden**

*Dagsordenen blev godkendt.*

### **Pkt. b Godkendelse af referat fra seneste møde**

*Referatet fra bestyrelsesmødet 27. august blev godkendt.*

### **Pkt. c Til orientering**

#### Formanden

*Christine Greisen*

- *nævnte, at der foreligger p.t. ikke noget referat fra fællesmødet for de 3 bestyrelser på matriklen*
- *videre bragte tak for opmærksomheden fra Merete Aarup*
- *oplyste, at der er en henvendelse fra By- og Kulturforvaltningen vedr. evt. etablering af Mellemgaden. Materialet vil blive sendt til bestyrelsesmedlemmerne. 21. oktober er der orienteringsmøde – frist for kommentarer til materialet er 24. nov. CG foreslog, at FU deltager i mødet og bestyrelsesmedlemmerne kan kommentere forslagene inden.*
- *nævnte, at der komme besøg fra Japan i efterårsferien.*

#### Medlemmer af bestyrelsen

*Lizzie Roll*

- *gjorde opmærksom på et foredrag i samarbejde med Paarup Aftenskole 27. oktober. Materiale blev omdelt.*
- *Oplyste, at der har været et velbesøgt foredrag i samarbejde med Smertetærsklen.*

*Erik Fangel nævnte, at der afholdes borgermøde om knogleskørhed den 28. oktober.*

*Christian Pedersen*

- *erindrede om foredraget med Henning Jensen den 30. oktober.*
- *gav udtryk for forundring over Fyens Stiftstidendes arrangement om frivillighed i samarbejde med FCO. Man skal være abonnent ved FS for at kunne deltage!*

*Karl Johan Jørgensen*

- *gjorde opmærksom på åbent hus 9. oktober i anledning af SeniorSurf dagen.*
- *nævnte fotoudstillingen i weekenden.*

Frede Jensen gav en opfordring til at få omtale i EN VENLIG HILSEN

Kirsten Lindstrøm meddelte, at hun træder ud af kunstudvalget bl.a. pga. opgaven med danseshowet med Eva Rokkedal. KL opfordrede til, at man møder op til arrangementet 8. november.

#### Sekretariatet, Erik Broby oplyste, at

- der nu er monteret gardin under ovenlysvinduerne til Hal 2
- der er sagt NEJ fra By- og Kulturforvaltningen til at placere billard på repos
- der arbejdes med at finde en person, der i et praktikforløb kan arbejde med sponserspørgsmålet. Det er vigtigt, at finde en person, der har de rette kvalifikationer – og som kan løse opgave uden udgift for Seniorhuset
- Brandvæsenet er bedt godkende 6 pladsfordelingsplaner til Hal 2
- der er behov for flere frivillige til cafeen. Der er udarbejdet en "annonce". Bestyrelsen blev opfordret til at hjælpe. Materiale blev uddelt – og vil blive sendt ud sammen med referatet
- huset er lukket i næste uge

#### Udvalgene

- Receptionsudvalget - Lizzie Roll: opfordring til at ajourføre booking dels for efterårsferien og dels for juleferien
- Festudvalget – Christine Greisen: Spil Dansk koncert afholdes 6. november kl. 14. Programmet er identisk med tidligere arr.
- Caféudvalget – Christine Greisen: Caféudvalget og de frivillige i cafeen har givet tilslutning til ombygning af cafeen. Nu afventes bestyrelsens beslutning.
- Fest for frivillige- Erik Broby: Madservice leverer en fin menu.
- Onsdagsdans - Erik Fangel: Onsdagsdans forløber fint med god tilslutning.
- Kunstudvalget – Erik Fangel: efterlyser interesserede fra bestyrelsen til at gå ind i udvalget. EF foreslog Evelyn Juhl. Nina Breilich tilbød at indtræde fra bestyrelsen, hvilket blev godkendt. EF nævnte, at der er stor glæde over Galschiøts udstilling. Tak til Helle Hede for arbejdet med udstillingen. Opfordring til at se ODENSE SE RØDT, som har et fint indslag. EF oplyste, at billederne på gangen tages ned på fredag. Der arbejdes med at finde en erstatning. EF sluttede med at takke Kirsten for indsatsen.

#### **Pkt. d Økonomi – status og indstilling fra driftsøkonomiudvalget**

Til drøftelse og beslutning

Erik Broby kommenterede det omdelte bilag med status og forventninger til Seniorhusets økonomi. Af bilaget fremgår driftsøkonomiudvalgets indstilling til de ønsker, der er fremsat.

Lizzie Roll bad om, at der i forbindelse med gardiner til kunstlokalet vil blive et serviceeftersyn af samtlige gardiner i mødelokale1 og salen.

Christian Pedersen foreslog indkøb af 2 halsteleslynger til Hal 2. Det udløste en debat om høreapparater med fokus på, hvilke typer høreapparater, der kan modtage FM-signalerne i Hal 2. CP foreslog, at der eventuelt etableres en "gammeldags" teleslynge.

Der var enighed om, at AV Centeret skal kontaktes for at finde ud af, om teleslyngen i Hal 2 virker optimalt. Der skal findes en løsning, så flere kan få glæde af teleslyngen i Hal 2. Det kan udmærket betyde, at der skal indkøbes halsteleslynger.

Bestyrelsen tilsluttede sig indstillingen fra driftsøkonomiudvalget. Der kan indkøbes i takt med, at den fornødne økonomi er til rådighed. Det er et klart ønske fra bestyrelsen, at der IKKE bliver noget overskud, som "forsvinder" i kommunens kasse.

#### **Pkt. e Samarbejde med By- og Kulturforvaltningen/ejendom**

Erik Broby redegjorde for baggrunden for en henvendelse fra Seniorhuset til forvaltningen med ønsket om, at vi får en bedre dialog. Seniorhuset har behov for hurtigere og bedre svar på vores henvendelser om forskellige praktiske spørgsmål. Bl.a. er der behov for sparring i forhold til forbedring af lydforholdene i Hal 2 og en plan for over en årrække at forbedre ventilationsforholdene generelt i huset; men specifikt i cafékøkkenet.

Efter vores henvendelse har der været en tydelig forbedret dialog med forvaltningen. Vi har fået tilsagn om, at vi selvfølgelig kan få sparring omkring lydforbedring og ventilation. Det afventer vi pt. vil ske. En række andre, mindre ting er der skred i.

#### **Pkt. f Brugerrådet**

Til drøftelse og beslutning

Christine Greisen oplyste, at det er godt og vel 2 år siden, der var valg til brugerrådet. CG foreslog, at der på ny holdes et møde. Der er sket en del på de 2 år, så der i dag er flere eksterne brugere af huset og flere frivillige. Konkret foreslog CG, at der afholdes et møde tirsdag, den 4. november kl. 17. Bestyrelsen støttede forslaget.

Poul Kildemoes, som er formand for rådet, meddelte, at han ønsker at træde ud af rådet.

Lizzie Roll støttede forslaget om et møde bl.a. med den begrundelse, at der nu er kommet flere aktiviteter. Christine Greisen oplyste, at der heller ikke eksisterer vedtægter for rådet. Det skulle gerne være op til rådet selv at formulere vedtægter.

#### **Pkt. g Eventuelt**

Lizzie Roll foreslog at spørge ÆHF om at få en robotstøvsuger.

Nina Breilich nævnte parkeringen i gården, som hun synes er kaotisk.

Erik Broby oplyste, at der igen har været indbrud i FCO. Det er 3. gang. EB opfordrede til, at der ikke ligger penge i Seniorhuset. Også andre værdier bør man tænke over, hvordan de kan sikres. Det blev nævnt, at det vil være en god idé at huske at låse ind til forbindelsesgangen mellem Hal 2 og hal 4.